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1 Inleiding 

 

2016 was het jaar van consolidering en versterking van de NUT-werking. De jaarlijkse NUT-
bijeenkomsten (Themamiddag directeuren, Docentendag, Conferentie) blijven succesvol en 
trekken telkens weer veel deelnemers aan. De vernieuwde website en nieuwsbrief informeren 
de geïnteresseerde lezer binnen en buiten de NUT-organisaties. Ook op informele basis vinden 
de NUT-leden elkaar voor advies, expertisedeling en samenwerking. Bovendien traden twee 
nieuwe leden aan: het TalenCentrum Defensie van de Nederlandse Defensie Academie en het 
StudieSuccesCentrum van Saxion Hogeschool. 

Het NUT-netwerk heeft afgelopen jaar sterk ingezet op twee dossiers uit Nederland: de nieuwe 
wetgeving DBA en vermeende kwaliteitsissues bij inburgeringstrajecten. Rond de nieuwe wet 
DBA werd een infosessie georganiseerd tijdens de vorige NUT-conferentie in Maastricht, werd er 
gepolst naar de behoefte aan een modelovereenkomst om vervolgens de geïnteresseerde leden 
aan elkaar te koppelen, en werd de specifieke situatie van de talencentra als lobbypunt 
geagendeerd bij VSNU en juristen binnen de eigen organisaties. Op het vlak van inburgering 
heeft de NUT initiatief genomen om bij discussies en gesprekken ter zake betrokken te worden 
om zo de expertise en kwaliteitszorg van de universitaire NT2-aanbieders in de verf te zetten. 
Beide bewegingen tonen aan dat de NUT als branchevereniging een overkoepelende rol speelt 
en weegt op het beleid. 

Voor u ligt het verslag van werkjaar 2016-2017 van de NUT. Het bestuur wenst u een boeiende 
terugblik. 
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2 Kengetallen 

 

24+2+1 

In het werkjaar 2016-2017 verwelkomde de NUT twee nieuwe leden: de talencentra van de 
Nederlandse Defensie Academie en de Saxion Hogeschool traden toe. Het ledenaantal bestaat 
nu uit 26 leden in totaal, 6 Belgische en 20 Nederlandse, waarvan 6 hogescholen. Daarnaast 
heeft de NUT 1 geassocieerd lid in Suriname. 

Voor de volledige en meest recente ledenlijst: zie www.nut-talen.eu/leden. 

 

 

 

 

 

3 2016-2017: wat deed de NUT? 

 

3.1 Maart 2016: Conferentie - Maastricht 

Op 3 en 4 maart 2016 werd de NUT-conferentie georganiseerd in Maastricht, door het 
Maastricht University Language Centre. Maar liefst 80 collega-directeuren en coördinatoren 
wisten hun weg naar Maastricht te vinden, met als doel te netwerken, in themagroepen 
ontwikkelingen op het vakgebied en projecten te bespreken, en van elkaar over “best practices” 
te leren in de workshops. 
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Het verbindende thema was dit keer “Het Talencentrum in 2020”. In dit kader werden collega’s 
op de vrijdagmiddag actief meegenomen tijdens negen inhoudelijke workshops, met bijdrages 
variërend van de rol van ICT in het taalonderwijs, ontwikkelingen rondom taalbeleid, 
interculturele competenties, en hoe je dit allemaal in een vreemde taal kunt toetsen. De 
organisatie liep dit jaar anders dan voorheen: de verschillende workshopbijdrages waren 
namelijk vooraf door een programmacommissie beoordeeld om ervoor te zorgen dat de 
verwachtingen van de doelgroep zo goed mogelijk werden ingevuld. Op de NUT-website staan 
de verschillende presentaties online. 

Naast de presentaties was er – als vanouds – op de donderdag een geslaagd informeel begin met 
rondleidingen langs historische gebouwen van de UM, voor sommigen een kijkje in de oudste 
boeken van de UB, en, zoals van Maastricht verwacht mag worden, een goed verzorgd diner in 
een van de lokale restaurants. 

 

3.2 November 2016: Themamiddag directeuren - Wageningen  

Op 17 november 2016 vond de Themamiddag voor directeuren plaats op de moderne campus 
van Wageningen University &Research. Sylvia van der Weerden ontving 15 van de 26 leden voor 
een inspirerende namiddag rond het thema “Verandermanagement”. Jaap van t Hek, specialist 
in organisatievragen, omkaderde de namiddag: 
hij vertrok vanuit enkele denkkaders en zette 
vervolgens de directeuren aan het werk rond 
concrete cases. Een van de wijze lessen luidde: 
“In theorie is er geen verschil tussen theorie en 
praktijk; in de praktijk wel” (Yogi Berra). De 
Themamiddag sloot af met een gezellige borrel 
waar nog verder werd nagekaart over 
verandercases in de verschillende universiteiten. 
 

3.3 Januari 2017: Docentendag -  Groningen 

De NUT-docentendag 2017 vond plaats op 13 januari 2017 en kende een recordaantal 
inschrijvingen: 95 docenten namen deel aan de dag georganiseerd door het Hanze 
Talencentrum.  

De dag begon met een panelgesprek dat in de plaats kwam van de keynote speaker, die wegens 
ziekte niet aanwezig kon zijn. Het panel improviseerde goed en de zaal was erg actief. Er werd 
gevraagd naar wetenschappelijk bewijs voor de aanname dat studenten beter studeren met een 
flipped classroom. Ook het verbeteren van de studentmotivatie werd ter discussie gesteld. Beide 
vragen zijn inhoudelijk en door de enthousiaste houding van de presentatoren bevestigd: ja, er is 
wetenschappelijke onderbouwing en ja, de studentmotivatie verbetert. 

De dag kende negen interactieve workshops. Net zoals bij de NUT-conferentie, werd er bij de 
Docentendag (voor het eerst) gewerkt met een programmacommissie om de workshops te 
selecteren. Een overzicht van de workshops is terug te vinden op de NUT-website. 

De algemene waardering voor de NUT-docentendag was hoog (ruim een 8) en de verzorging 
scoorde ook goed. Velen vonden het een ontspannen, sfeervolle dag met goede sprekers over 
zeer interessante onderwerpen.  

 

http://www.nut-talen.eu/jaarconferentie/maastricht-2016/workshopbeschrijvingen/
http://www.nut-talen.eu/activiteiten/docentendag/nut-docentendag-2017-interactieve-presentaties/
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3.5  Cercles en ELC  

In september 2016 nam Anje Dijk deel aan de jaarlijkse vergadering van het 
bestuur van Cercles (Federatie van Talencentra in Europa - www.cercles.org)  
samen met de voorzitters van de nationale organisaties (co-ordinating 
committee), in het kader van de Cercles-conferentie in Calabrië.  

Belangrijkste agendapunten tijdens deze vergadering waren:  

- een nieuw (goedkoper) contract in 2016-17 met uitgeverij de Gruyter voor het tijdschrift 
Language Learning in Higher Education (LLHE). Er zal een aanbesteding komen voor het 
contract na 2017. 

- verkiezing van nieuwe Cercles-bestuursleden en verandering van de Cercles-koers: meer 
focus op externe representatie, een verbeterde netwerkfunctie, meer inbreng van en 
samenwerking met de leden, meer uitwisseling. 

In januari 2017 bezocht Anje Dijk namens de NUT in het Oost-Duitse Wulkow de conferentie 
voor directeuren van talencentra. Deze conferentie wordt jaarlijks georganiseerd door het 
Viadrina Talencentrum in Frankfurt an der Oder en is toegankelijk voor directeuren van 
talencentra. Dit keer waren er 28 deelnemers uit 10 landen. De volgende onderwerpen stonden 
op het programma: 

- Open access centre (Thomas Vogel – Viadrina University Frankfurt Oder) 
- Virtual Learning Space (Libor Stepanek – Masaryk University Brno) 
- Virtual working space (Heid Rontu – Aalto University Helsinki) 
- Future proof learning spaces (Neil McLean – London School of Economics) 
- Searching our identity (Anje Dijk – University of Groningen Language centre) 
- Working conditions for Language Centre Teachers (Heid Rontu) 
- Language and Politics (Bärble Kühn – Bremen University) 
- Role of Cercles  (Liliana Dorna – Poznan University, President of Cercles) 

o Cercles is a platform but the association needs contributions from all national 
associations and from all members.  

o It is important that results of projects don’t sit on shelves but are taken further, 
Cercles can play a role in that. 

o Information on national associations should be much more visible. 
o Exchange of ideas, plans and projects between members is necessary. Be proud of 

what you have and share! 
o A special page for members / directors only will also be developed, to be able to 

place information that is confidential or still under construction.  
o A lot of work still has to be done to get sorted out what has been done by the former 

board. 
o We CAN have a public voice but we need to work on that all together. 
o Question for National Associations: What can Cercles give you: knowledge, expertise, 

sharing, networking, summer schools, recognizing exams. 
o In March-April we will receive information for the next Helsinki meeting of the co-

ordinating committee and also a draft program of the conference. 
o Space for national associations on the website. 
o Cercles and ELC will co-operate closely together.  
o It will take some time before Cercles has redefined itself but it is an important aim. 

- Training in the use of the CEFR manual – some challenges (Christina Perez – Valencia) 
- Refugees (Bärble Kuhn – Bremen University) 
- Self management (Sabine Schaffner – Zurich University) 

 

http://www.cercles.org/
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In december 2016 bezocht Estelle Meima namens de Rijksuniversiteit Groningen de jaarlijkse 
vergadering van de European Language Council (ELC - www.celelc.org), een onafhankelijke 
associatie die zich tot doel stelt om de kennis van de talen en de culturen van de EU vergroten. 
Op verzoek van het NUT-bestuur vertegenwoordigde Estelle tijdens die vergadering tevens de 
NUT, die lid is van de ELC.  

 

3.5 Externe representatie  

Het bestuur was voornemens in dit verslagjaar om het netwerk te versterken bij de Taalunie, in 
Nederland bij het ministerie van OCW, de VSNU en de Vereniging Hogescholen (voorheen HBO-
raad), en in België bij de Vlaamse Raad Hoger Onderwijs.  

Christine Engelen onderhield de contacten met de Vlaamse partners bij VLIR, VLOR en EPOS 
Vlaanderen, en bij de Taalunie. Ze nam deel aan twee debatten met een breed publiek bij Vleva 
Brussel en op het Drongofestival in Utrecht, en aan een expertbijeenkomst van EPOS 
Vlaanderen, de Taalunie en EP-NUFFIC. De thema’s die werden aangekaart betroffen 
meertaligheid en luistertaal. Het uiteindelijke doel van de organisatoren is om te komen tot een 
visietekst op meertaligheid in het onderwijs, die als basis wordt ingezet om een onderbouwd 
meertaligheidstaalbeleid te kunnen formuleren en uit te voeren. 

In het najaar van 2016 hebben Anje Dijk en Sylvia van der Weerden gesproken met Jürgen Rienks 
en Jaco van der Veen van de VSNU. Thema’s die aan de orde kwamen waren taalbeleid, 
vluchtelingenproblematiek, de toename van internationale instroom en verengelsing van het 
onderwijs. Met name dat laatste punt is momenteel een hot item. De VSNU gaf aan dat het 
belangrijk is dat externe groepen (waaronder de politiek) bij elke universiteit goed kunnen 
terugvinden dat (en wat) er beleid is op het gebied van taal.  
De VSNU wil graag van onze activiteiten op de hoogte blijven en stelt een jaarlijkse bijeenkomst 
zeer op prijs. 

Ook is er afgelopen jaar op meerdere momenten contact geweest met het ministerie van OCW in 
het kader van het NUT-project van het jaar en heeft de NUT zich op een goede manier kunnen 
presenteren met inhoudelijke projecten. 

 

3.6 Veranderende wetgeving in Nederland 

Voor Nederlandse talencentra was 2016 een bewogen jaar, waarin voor de flexibele schil van 
medewerkers, en met name voor freelancers, nogal wat is veranderd op juridisch gebied. De VAR 
werd vervangen door de wet DBA (“modelovereenkomsten”). Veel centra kampten met 
onzekerheid over of zij nog wel met freelancers konden blijven werken. Door vragen met elkaar 
te delen, informatie uit te wisselen (o.a. een speciale bijeenkomst in Maastricht) en gezamenlijke 
acties op te zetten, hebben we er als NUT voor gezorgd dat onze talencentra binnen hun eigen 
organisatie de beste optie konden realiseren. 

 

3.7 Inburgering in Nederland 

Er is vanuit de NUT contact opgenomen met DUO, die leningen verstrekt aan inburgeraars, om te 
onderzoeken of een aantal van de procedures kunnen worden aangescherpt. Ook  hebben we in 
2016 als NUT contact gehad met het Blik-op-Werk Keurmerk en met DUO over vragen die vanuit 
verschillende Nederlandse Talencentra binnenkwamen 

In de loop van 2016 kwam in Nederland het inburgeringsbeleid onder vuur te liggen. De NUT 
heeft expliciet meegedacht over de ontwikkelingen in Nederland rondom inburgering: een 

http://www.celelc.org/
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enquête van Journalist Huub Floor (KRO-NCRV) is breed verspreid onder de leden, Marc Gebuis 
was namens de NUT aanwezig bij een vergadering over inburgering in Den Haag, waarbij onder 
meer de VSNU, de G4 en het UAF aanwezig waren en Anje Dijk en Berna de Boer hebben Huub 
Floor namens de NUT voorzien van relevante informatie over hoger opgeleide inburgeraars, voor 
zijn radioprogramma op 19 februari 2017.    

 

 

 

4 Themagroepen 

Het NUT-bestuur en de themagroepvoorzitters ontmoeten elkaar jaarlijks in december, een 
vergadering waarop ook de organisator van de NUT-conferentie uitgenodigd wordt. Tijdens de 
vergadering op 20 december 2016 schetsten de themagroepvoorzitters wat er in hun 
themagroep het afgelopen jaar gebeurde. Daarnaast werden er ideeën uitgewisseld voor de 
voorbereiding en organisatie van de Conferentie in Utrecht.  

 

4.1  Themagroep Academisch taalgebruik 

Themagroepvoorzitters Marijke Kranenburg (Taalcentrum-VU, Vrije 
Universiteit Amsterdam) en Estelle Meima (Talencentrum, Rijksuniversiteit 
Groningen) 

Since the last annual NUT conference in Maastricht, we have created a 
LinkedIn group and set up a dropbox for the group.  There has been some 
communication among members, inviting others to participate in activities 
or inquiring about testing or policies at specific institutions. At the next 
conference, we will create specific goals that the group or subgroups will 
work towards. Asking all members to prepare a 2-minute pitch on one 
specific issue occupying them at their language center, we hope to spark 
an interesting discussion or two and get to know each other better. We will 
also set up an additional meeting with the whole group or interested 
parties in September/October to evaluate if we are meeting our goals and 
to discuss other interesting points that came forward in the first six 

months.  Moreover, we hope to stimulate even more interaction within the group by starting a 
Facebook page, allowing members to like, share and comment on events, activities, articles or 
other interesting items.  We look forward to a fruitful and interactive year as a group. 

 

4.2 Themagroep Interculturele communicatie   

Themagroepvoorzitter Vincent Merk (CLIC, TU Eindhoven) 

Deze themagroep werd in maart 2015 opgestart in Leuven en is nog zeer 
jong. Lang niet iedere universiteit is er vertegenwoordigd, maar hopelijk zal 
dit zich nog verbeteren naargelang de groep meer bekendheid krijgt.  

De column over IC-aspecten in de NUT-nieuwsbrief geeft enige bekendheid 
aan het thema binnen de NUT-gemeenschap. Verder heeft het afgelopen 
jaar een aantal activiteiten plaatsgevonden. Bij Maastricht University gaan 

ontwikkelingen op IC-gebied de goede kant op. Het Talencentrum van de MU heeft het 
afgelopen jaar expertise opgedaan met het geven van trainingen interculturele communicatie 
binnen de universiteit en aan derden. Trainers van MU hebben de ‘Winterschool on Intercultural 
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Competence’ bij de Universiteit Groningen gevolgd om getraind te worden als toekomstig 
docent IC. 

Op de TU/e maakt IC steeds meer deel uit van trainingen professionele vaardigheden voor zowel 
studenten als personeelsleden. Zo wordt het in het regulier technisch onderwijs ingebed in de 
bachelor of nog meer in de masterfase, of worden speciale workshops los van cursussen 
gehouden in de Graduate School. Interessant is de cursus over “Intercultural Communication, 
Cooperation & Integration” die verplicht is voor masterstudenten bij de faculteit Electrical 
Engineering. Daar gaat het niet over weerstand in ohms, maar juist over mensen en integratie 
Het concept van “Flipping the classroom” wordt ook steeds meer toegepast in dit soort 
vaardigheidsonderwijs. 

Het Universitair Centrum voor Talenonderwijs van de Universiteit van Gent heeft het afgelopen 
jaar de Taalunie zomercursus voor buitenlandse studenten neerlandistiek een grondige facelift 
gegeven. Eén van de vernieuwingen was een extra doelstelling rond het verwerven van 
interculturele vaardigheden. Om daaraan te werken, werden verschillende leermomenten 
voorzien:  

- Volgens het ‘flip the classroom’-principe bekeken studenten eerst een webcollege over 
interculturele bedrijfscommunicatie. Hierin kregen studenten, aan de hand van een 
aantal concrete cases, de theoretische achtergrond mee.  

- De studenten volgden tijdens de eerste cursusweek een workshop over interculturele 
communicatie. De workshop ging in op culturele verschillen en hoe die tot uiting kunnen 
komen in communicatie. Aan de hand van interactieve oefeningen werd discussie 
gestimuleerd over o.a. vooroordelen, etnocentrisme en multiculturalisme. De workshop 
wilde op die manier deelnemers bewust maken van interpretatiemechanismes en leren 
hoe daar positief mee om te gaan. 

- In de cursus gingen studenten op tweedaagse stage in een bedrijf of organisatie, waar ze 
meedraaiden in de dagelijkse werking. Tijdens de stage zetten ze de aangebrachte 
vaardigheden om in de praktijk. 

- In een groep van 120 studenten van verschillende nationaliteiten wordt er ook informeel 
en onrechtstreeks aan interculturaliteit gewerkt. 

Studenten gaven in de formele evaluatie aan dat ze door dit traject inderdaad interculturele 
vaardigheden hadden opgebouwd.  

Het TCP Language Centre  van de Universiteit Twente is  het afgelopen jaar doorgegaan om  
interculturele communicatie en het belang daarvan binnen het internationaliseringsproces, op 
de agenda te houden en bewustzijn te creëren op beleidsniveau. Het hardnekkige misverstand 
dat met de instroom van meer internationale medewerkers en studenten er als vanzelf 
gaandeweg een gelijkwaardige en begripvolle international community zal ontstaan is moeilijk te 
weerleggen. Twee leuke hoogtepunten: organisatie en uitvoering van een middaglange 
workshop IC voor taalmaatjes van vluchtelingen voor het vrijwilligerswerk Enschede en 
omstreken. Hier bleek maar weer eens hoe belangrijk scholing en uitwisseling IC is. Het tweede 
hoogtepunt vond vrijdag 27 januari 2017 plaats tijdens de NACV Expertmeeting (Netwerk 
Academische Communicatieve Vaardigheden ) die het TCP Language Centre dit jaar in opdracht 
van het NACV-bestuur organiseerde. Een workshoplijn Go Global werd aangeboden waarin veel 
aandacht was voor IC, internationalisation at home en hiermee werd IC op de kaart gezet als 
relevante 21st century academic communication skill. 

Vanuit de KU-Leuven komt het nieuws dat zij het pilootproject 'de effectiviteit van affectiviteit in 
de taalklas' afgerond hebben en vervolgens ook een projectvoorstel ingediend hebben. Ze 
wachten op de goedkeuring. 

https://www.nacv.nl/
https://www.nacv.nl/
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VU-NT2 verzorgt een workshop Interculturele competenties aan de NT2-docentenopleiding van 
VU-NT2. Ook geven ze deze workshop in-company voor NT2-docententeams aan 
onderwijsinstellingen door het hele land. Tot slot bestaan er plannen om de interculturele 
competenties van het eigen onderwijsteam in kaart te brengen (middels een aantal 
trainingssessies). 

Op 26 en 27 januari 2017 werd de Expertmeeting van het NACV bij de collega’s van de 
Universiteit Twente georganiseerd met als thema Academic Communication Skills - Educating 
the global citizen of tomorrow. Het idee was om als themagroep IC van de NUT daar een 
presentatie of een panel te houden, maar het is niet gelukt om een groep op te zetten. Wel 
waren twee docenten van CLIC (TU/e) aanwezig.  

Voor het komende najaar zijn er plannen om rond IC-expert Edwin Hoffman een studiedag te 
organiseren op de KU Leuven. Deze plannen worden verder uitgewerkt op de ledenvergadering 
in maart in Utrecht. 

 

4.3  Themagroep Moderne vreemde talen  

Themagroepvoorzitter Kasper Maes (Radboud in’to Languages, Radboud 
Universiteit Nijmegen) 

In 2016 was de opkomst bij de jaarlijkse vergadering in Maastricht heel 
goed. Er waren in totaal dertien deelnemers van tien verschillende 
talencentra aanwezig. Tijdens de vergadering hebben we een nieuw 
onderdeel geïntroduceerd: de show&tell. Daarbij presenteerden maar liefst 
acht collega's goede voorbeelden en lopende projecten van hun 

talencentrum. Na de korte presentaties van tien minuten was er telkens ruimte voor vragen en 
discussie. Dit leverde veel stof tot nadenken op en werd door alle aanwezigen als erg zinvol 
ervaren. Dit onderdeel zal bij de jaarlijkse vergadering in 2017 dus zeker terugkeren. 

In juni zijn we tijdens de jaarlijkse studiemiddag voor docenten MVT (dit keer in Nijmegen) aan 
de slag gegaan met het thema: 'taal leren buiten de les om en het bevorderen van 
leerderautonomie met digitale tools'. Een aantal MVT-collega's lieten voorbeelden van (online) 
tools zien en van hoe ze deze in de les inzetten. De laagdrempelige, maar professionele opzet 
van de studiemiddag, de uitwisseling van ervaringen en de goede sfeer werden door alle 
deelnemers ook dit keer weer benadrukt. 

 

Voor komend jaar staan een aantal punten op de MVT-agenda, waaronder: 

- talencentra die nog geen afvaardiging hebben (zo'n vier) ook bij de groep betrekken; 

- bij talencentra onder de aandacht brengen dat ook Engels onderdeel is van de 
themagroep MVT (er is immers geen aparte NUT-themagroep Engels) en dat dus ook 
coördinatoren/docenten Engels lid kunnen worden van de themagroep; 

- actief onderzoeken of er mogelijkheden zijn om ook binnen de pluriforme groep van 
MVT-docenten nauwer samen te werken, bijvoorbeeld in projecten; 

- onze LinkedIn-groep 'NUT - Moderne Vreemde Talen' nog meer gebruiken als 
uitwisselingsplatform en de groep verder uitbreiden met docenten MVT (+ Engels) 

- in juni weer een nieuwe studiemiddag specifiek voor docenten MVT (+ Engels) 
organiseren 
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4.4 Themagroep NT2 

Themagroepvoorzitter Berna de Boer (Talencentrum, Rijksuniversiteit 
Groningen) 

De NT2-themagroep heeft in maart 2016 de jaarlijkse vergadering gehad 
waarbij vijftien personen aanwezig waren. In verband met de 
aanwezigheid van nieuwe leden heeft er een uitgebreide 
kennismakingsronde plaatsgevonden waarbij elke instelling kort kon 
ingaan op gebruikt lesmateriaal, intakeprocedures, toetsen en gebruik van 

online onderwijs. Andere onderwerpen die aan bod zijn geweest waren de afvaardiging in het 
Platform NT2, de organisatie en inhoud van de nieuwe eendaagse BVNT2-studiedag en onderwijs 
aan vluchtelingen. Wat voor invloed heeft hun aanwezigheid op de inhoud en de organisatie van 
het onderwijs? 

Naast het onderling uitwisselen van ervaringen fungeert de NT2-themagroep als 
aanspreekpersoon voor andere partijen. Zo is er een overleg geweest met DUO en het OCW en 
hebben twee leden een presentatie gegeven op een door de VSNU georganiseerde 
werkconferentie over Vluchtelingen in het Hoger Onderwijs. 

Hoewel de groep elkaar in principe maar één keer per jaar ontmoet, is het een club die elkaar al 
lang kent en elkaar weet te vinden als men informatie van een andere instelling nodig heeft. 

Voor het nieuwe jaar zal het thema vluchtelingen zeker weer op de agenda staan. Om de leden 
van de themagroep actief te laten meedoen, zal er ook gevraagd worden naar zaken binnen het 
eigen talencentrum waar men trots op is of die juist verbetering behoeven. 

 

4.5 Themagroep Vertalen  

Themagroepvoorzitter Bert Keurentjes (Radboud in’to Languages, Radboud 
Universiteit Nijmegen) 

Ook afgelopen jaar had de themagroep Vertalen naast de NUT-conferentie 
een tweede fysieke contactmoment voorafgaand aan (en tijdens) de 
jaarlijkse universitaire vertaal- en terminologiedag. Deze dag, traditioneel 
ook georganiseerd door een lid van de NUT-themagroep Vertalen, vond dit 
jaar in Antwerpen plaats. Hier woonden op vrijdag 25 november een 30-tal 

deelnemers lezingen bij, met onderwerpen uiteenlopend van het vertalen en uitrollen van 
terminologiesystemen tot de samenwerking tussen EU-DG Translation en de vertaalopleidingen 
in Vlaanderen. 

Tijdens de themagroepvergadering in de ochtend was er vooral aandacht voor de Erasmus+-
aanvraag voor een meertalige databank van onderwijsterminologie en een interuniversitaire 
stijlgids door de European Translation Focus Group (TFG). Met name Julia Harvey 
(Rijksuniversiteit Groningen) en afzwaaiend lid Nigel Hillen (Taalcentrum-VU) zijn namens de 
themagroep nauw betrokken bij deze aanvraag, die in de huidige vorm helaas wederom is 
afgewezen. Het plan is nu om eerst een kleinschaliger pilootproject, alleen voor de talen 
Nederlands en Engels, op te zetten. Julia zal voor dit project wederom de kar trekken, maar 
rekent hierbij natuurlijk wel op de medewerking van de themagroep, die tijdens de vergadering 
reeds werd toegezegd. 

De themagroepbijeenkomst tijdens de komende NUT-conferentie zal ook met name in het teken 
staan van voornoemd project. Daarnaast zal onder andere de organisatie van de vertaal- en 
terminologiedag komend najaar worden besproken, alsmede de uitkomsten van een onderzoek 
naar klanttevredenheidinstrumenten door Antwerps themagroeplid Samantha Brunt. Ten slotte 
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zal er, vanwege mogelijke ontwikkelingen op dit gebied bij de instituten van een aantal leden, 
aandacht worden besteed aan het (al of niet gedwongen) aanbesteden van vertaalwerk.  

 

 

 

5 Interne communicatie 

 

5.1 NUT-nieuwsbrief en website 

De NUT-nieuwsbrief verschijnt 5 keer per jaar: in februari, april, 
juni, oktober en december.  

Sinds we in 2015 van start gingen met de nieuwe nieuwsbrief, is 
het mogelijk voor iedereen om zich te abonneren op de brief. 
We blijven de nieuwsbrief echter ook via mail versturen aan alle 
NUT-hoofden, zodat zij op hun beurt de brief kunnen bezorgen 
aan al hun medewerkers.  

In de nieuwsbrieven kwamen alle NUT-activiteiten aan bod. 
Daarnaast maakten vele talencentra gebruik van de nieuwsbrief 
om hun eigen activiteiten en verwezenlijkingen mee te delen.  

In 2016 zagen drie nieuwe rubrieken het licht: 

- Taalnieuws 
- Talencentrum in de kijker 
- Wat studenten schrijven 

 

Deze rubrieken en alle andere nieuwtjes worden telkens ook op de website beschikbaar 
gemaakt: www.nut-talen.eu/over-taal/blog.  De website zal bovendien nog aangevuld worden 
met meer (feitelijke) informatie van de NUT-talencentra: van zodra alle centra hun informatie 
hebben aangeleverd, wordt de website aangepast. 

De website trok in 2016 bijna 9.000 bezoekers  (ruim 25.000 pageviews); dat is circa 35% meer 
dan in 2015. 

 

5.2 NUT-project van het jaar  

De NUT-leden zijn actieve en dynamische organisaties. Binnen elk talencentrum gebeuren mooie 
dingen. Om van elkaar te leren en meer over elkaar te weten werd in 2016 gestart met de 
verkiezing van ‘NUT-project van het jaar’. Deze verkiezing verloopt als volgt: 

- Elk NUT-lid mag één project nomineren voor de verkiezing. De projecten kunnen gaan 
over inhoudelijke profilering, de bedrijfsvoering en/of de interne of externe 
communicatie van het centrum (bv. een cursus, publicatie, toets, curriculum, 
communicatiemiddel, HR-beleid, taalbeleid, evenement, subsidie of evaluatiesysteem).  

- Alleen medewerkers van een talencentrum aangesloten bij de NUT worden uitgenodigd 
om te stemmen.  

- Na de stemming onder de NUT-leden kiest een vakjury uit de top drie de uiteindelijke 
winnaar. De vakjury bestaat uit een vijftal externe stakeholders (ministerie van OCW en 
van Onderwijs, VSNU, Taalunie, Taalsector, EP-Nuffic, EPOS etc.). Selectiecriteria zijn 

http://www.nut-talen.eu/over-taal/blog/
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onder andere originaliteit, uniciteit, toegevoegde waarde, toepasbaarheid, 
duurzaamheid, innovatie, interdisciplinaire waarde, efficiëntie en PR-waarde. 

- Op de jaarlijkse NUT-conferentie worden de drie populairste projecten voorgesteld en 
wordt de winnaar bekend gemaakt. 

 

Voor deze eerste editie hebben negen talencentra een project genomineerd. Alle informatie 
over dit nieuwe NUT-initiatief vind je op www.nut-talen.eu/activiteiten/nut-project-van-het-jaar.  

 

5.3 Archief voor NUT-hoofden  

Ook in 2016-2017 bleef Dropbox het centrale archief van NUT- en 
andere interessante documenten. De verschillende mappen op 
Dropbox zijn: 

- Benchmarking 
- Bestuursdocumenten 
- Cercles 
- Fact sheet 
- Ledenlijst 
- NUT-conferentie 
- NUT-docentendag 
- NUT-themamiddagen directeuren 
- Nuttige info 
- Sjablonen en logo NUT   *nieuwe map in 2016* 
- Statutaire documenten 
- ZZP-discussie   *nieuwe map in 2016* 

 

 

 
6 Feiten en cijfers 
 

6.1  Financiën  

Financieel was 2016 een goed jaar voor de NUT. De geldstromen liepen grotendeels zoals ze 
begroot waren, met in totaal 24 betalende leden. Er waren meevallers: de organisatie van de 
Docentendag in Rotterdam hield geld over, de reiskosten van het bestuur vielen lager uit en ook 
aan marketing & communicatie werd minder uitgegeven dan begroot. De kosten van de 
secretariële ondersteuning vielen juist hoger uit dan verwacht (veroorzaakt door meer bestede 
uren en een loonstijging). Al met al resteert een positief saldo van 665 euro. De reserves komen 
na dit jaar uit op  € 11.560. De begroting voor 2017 is vastgesteld tijdens de 
directeurenbijeenkomst in Wageningen. Toen is besloten dat de contributie voor 2017 wordt 
verhoogd naar 450 euro, om op de lange termijn alle ambities te kunnen verwezenlijken. 

 

6.2  Bestuurssamenstelling  

In 2016 trad Sylvia van der Weerden toe tot het bestuur van de NUT,  
waardoor het bestuur uit de volgende vier leden bestond: 

- Anje Dijk (Rijksuniversiteit Groningen)  voorzitter 
- Christine Engelen (Universiteit Antwerpen) lid 
- Marc Gebuis (Universiteit Utrecht) penningmeester 
- Sylvia van der Weerden (Wageningen University&Research) lid 
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Anje Dijk en Christine Engelen zullen in maart 2017 aftreden. De anderen blijven lid van het 
bestuur het komende werkingsjaar (maart 2017 – maart 2018). Tijdens het Directeurenoverleg 
van maart 2017 zullen nieuwe bestuursleden worden benoemd. 

Ter ondersteuning van de administratieve taken en de interne communicatie, doet het bestuur 
in 2017-2018 opnieuw een beroep op Rolf Nys.  

 

 

 

 

 

7 Vooruitblik  

Samenwerking 
Een aantal aspecten van ons werk vragen om onderlinge samenwerking, 
uitwisseling en afstemming. 
Ten slotte zal de NUT  zich als branchevereniging actief inzetten voor de 
begeleiding van hoogopgeleide anderstaligen, met name vluchtelingen.    

 
Contacten 
De initiatieven van de NUT als brancheverenging hebben laten zien dat 
contacten met stakeholders en samenwerking tot nieuwe kansen kunnen 
leiden. Ook in het komende verenigingsjaar zal het bestuur contact blijven zoeken met relevante 
partners; we streven ernaar dat de contacten die er zijn leiden tot concrete samenwerking. 
 
Cercles 
In 2017 vindt in september de jaarlijkse vergadering van voorzitters van nationale verenigingen 
plaats, deze keer in Helsinki. Deze vergadering is bedoeld om samen met het Cercles-bestuur de 
koers vast te stellen, en om mee te denken over de Cercles-conferentie die in 2018 in Poznan zal 
plaatsvinden. 
 

Maart 2017 
 

Het NUT-bestuur 

Anje Dijk 
Christine Engelen 
Marc Gebuis 
Sylvia van der Weerden      

 

Met dank aan Rolf Nys 


